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حفظ برجام با هزينه هاي کمتر
ناي��ب رئي��س مجل��س ش��وراي 
اس��امي گفت: کشورهاي اروپايي 
ت��اش مي کنند ت��ا ضمن تحقق 
خواسته هايش��ان در حف��ظ برجام 
هزين��ه زيادي را نپردازند.مس��عود 
پزشکيان در گفت وگو با خانه ملت، 
با اشاره به ايجاد کانال مالي بين ايران 

و اروپا به نام INSTEX، اظهار داشت: ايجاد کانال مالي مستقل بين ايران 
و اروپا يک قدم رو به جلو است که از طرف اروپايي ها شاهد آن بوده ايم، اما 
بايد منتظر بمانيم تا ببينيم روند آغاز شده پيشرفت مي کند يا خير؟ و ما قدر 
مي توانيم از اين شرايط استفاده کنيم.نايب رئيس مجلس در خصوص 
عملکرد اروپايي ها بعد از خروج آمريکا که تامين منافع ايران از برجام را 
تضمين کرده بودند، بيان کرد: چه بخواهيم چه نخواهيم آمريکا اکنون 
در همه جاي دنيا اعمال قدرت مي کند و از بسياري از پيمان نامه ها نيز 
خارج شده و بسياري از کشورها را تهديد مي کند و بر کشورهاي ديگر 
نيز تاثير مي گذارد. وي افزود: بايد اين موضوع را در نظر داشته باشيم 
که شرکت هاي اروپايي از سياست هاي دولت خود تبعيت کاملي ندارند 
و هر شرکتي مستقل است، آن ها مي توانند به توصيه هاي دولتمردان 
خود گوش ندهد، اکنون نيز شاهد اين وضعيت در شرکت هاي اروپايي 
هستيم و شرکت هاي اروپايي به دنبال منافع خود هستند و روندي که 

تاکنون طي شده طبيعي بوده است.

سپاسگزاري قطر از ايران
وزير امورخارجه قطر با تاکيد بر اينکه ايران و قطر مرز مشترک دارند، 
درباره روابط با ايران و ترکيه گفت: ما بر اساس نيازهاي مردم خود تصميم 
مي گيريم با چه کشوري ارتباط داشته باشيم.به گزارش ايسنا، محمد بن 
عبدالرحمان آل ثاني در کنفرانس امنيتي مونيخ درباره روابط کشورش با 
ايران و ترکيه پس از آنکه کشورهاي عربي قطر را تحريم کردند، گفت: 
ايران همسايه ماست. ما با ايران مرز مشترک داريم. ما در ذخاير گاز و 
مرزهاي مان با ايران شريک هستيم. اين جغرافيا است. ما پس از تحريم 
قطر به فضاي پروازي و مسير تجاري نياز داشتيم، آنها مرز هوايي خود 
را به روي ما باز گذاشتند و ما از اين مسئله سپاسگزاريم. وي با اشاره به 
روابط قطر با ترکيه در دوران تحريم گفت: ما بر اساس نيازهاي مردم 
خود تصميم مي گيريم که با چه کشوري ارتباط داشته باشيم. اگر اختاف 
نظري هم با ايران وجود دارد بايد از طريق گفت گو حل شود. ما از اختاف 
ايران و عربستان ناراحتيم و اميدواريم که مسائل ميان آنها هرچه زودتر 

حل وفصل شود چراکه براي ما و منطقه خوب است.

زيردريايي فاتح به نداجا پيوست 
پيشرفته ترين زير دريايي ايران با نام »فاتح« با حضور رييس جمهوري 
رونمايي و به نيروي دريايي ارتش ايران پيوست شد. به گزارش ايرنا، 
وزير دفاع در آيين بهره برداري از اين زيردريايي گفت: زير دريايي فاتح 
به طور کامل بومي بوده که ساخت و طراحي صفر تا صد آن به دست 
دانشمندان و متخصصان متعهد و توانمند سازمان صنايع دريايي وزارت 
دفاع انجام شده است. حاتمي افزود: فاتح به عنوان نخستين زيردريايي 
کاس نيمه سنگين ايران داراي ويژگي هاي برجسته و منحصربه فرد 
و از فناوري هاي روز دنيا برخوردار بوده اس��ت که پس از موفقيت در 
انجام آزمايش هاي نهايي، به ناوگان نيروي دريايي ارتش جمهوري 
اس��امي ايران پيوس��ت.وي بيان کرد: اين زيردريايي از س��امانه هاي 
سوناري، رانش الکتريکي، مديريت نبرد ترکيبي، سامانه هدايت موشک 
زير سطح به سطح، هدايت اژدر، جنگ هاي الکترونيکي و مخابراتي، 
سامانه مخابراتي امن و يکپارچه و ده ها سامانه مدرن ديگر برخوردار 
اس��ت که به نوبه خود موجب افزايش قدرت دفاعي و آفندي نيروي 

درياي راهبردي ارتش جمهوري اسامي ايران مي شود.

لزوم کاهش ضريب خطاي مديريت 
معاون سياس��ي وزير کش��ور با بيان 
اينک��ه دش��من با تمام ت��وان خود 
علي��ه اي��ران وارد جنگ اقتصادي، 
اطاعاتي و رواني شده است، گفت: 
م��ا هم بايد آراي��ش جنگي به خود 
بگيريم.ب��ه گزارش ايس��نا، جمال 
عرف با بيان اينکه بايد تاش کنيم 

ضريب خطاي مديريت کش��ور را به حداقل برس��انيم، بيان کرد: ما در 
مديريت کشور بايد به بلوغ رسيده باشيم و دوره آزمون و خطا گذشته 
باشد. وزارت کشور اختيارات مهمي دارد که بايد از آن بهره ببرد. وزارت 
کشور بايد ساير بخش هاي کشور را به حرکت درآورد.وي ادامه داد: ما 
به عنوان مديران سياسي کشور بايد اين تلقي را داشته باشم که در جبهه 
حق بوده و جبهه باطل با تمام توان عليه ما اقدام مي کند و بنابراين بايد 
با انگيزه بالا وظايف خود را دنبال کنيم. امروز جنگ اقتصادي، رواني 
و اطاعاتي عليه ما به راه افتاده است. ما هم بايد آرايش جنگي به خود 
بگيريم.وي با اشاره به اينکه دشمن دنبال مأيوس کردن مردم از انقاب 
و نظام است، تصريح کرد: دشمن از شبکه هاي مجازي، ماهواره اي و 
راديويي براي نااميد کردن مردم استفاده مي کند. دشمن از همه توان 
خود بهره مي برد. جمهوي اسامي براساس هدايت هاي رهبر انقاب، 
تاش جدي دولت، فعاليت عناصر درون نظام با سرافرازي از اين جنگ 

عبور مي کند. مسير ما رو به جلو است.

استيضاح رئيس جمهور کليد خورد
عضو کميسيون امنيت ملي و سياست خارجي مجلس از آماده شدن طرح 
استيضاح رئيس جمهور خبر داد.به گزارش خانه ملت، حجت الاسام 
مجتبي ذوالنوري نماينده قم در مجلس شوراي اسامي در گفتگو با 
خبرنگاران پارلماني اعام کرد: طرح استيضاح حسن روحاني رئيس 
 جمهور در 14 بند آماده شده است.وي گفت: تاکنون 10 نماينده مجلس 
طرح استيضاح رئيس جمهور را امضا کرده اند. در اين رابطه سيدحسين 
نقوي حسيني سخنگوي فراکسيون نمايندگان ولايي مجلس گفت: 
بحث عدم کفايت رئيس جمهور موضوع فراکسيوني نيست، در واقع 
نه تنها فراکس��يون نمايندگان ولايي بلکه فراکس��يون هاي سياسي 
ديگر مجلس هم پيگير اين موضوع نيستند.وي تصريح کرد: برخي از 
نمايندگان بر اساس تشخيص فردي موضوع عدم کفايت رئيس جمهور 

را پيگيري مي کنند. 

فناوري موشکي حق ايران است
اس��تاد علوم سياس��ي داشگاه اوپن انگلستان با تاکيد بر رفتار رياکارانه 
کاخ سفيد در حمايت از مبارزه با تروريسم و با اشاره به حمله تروريستي 
اخير زاهدان گفت: تروريست ها عمدا اين زمان را براي حمله انتخاب 
کردند؛ چراکه با اين حمله به فکر آرام کردن رهبرانشان در ورشو بودند 
که شکس��ت تلخي را تجربه مي کردند.ادوارد واس��تيج در گفت وگو با 
ايلنا در پاسخ به اينکه با توجه به اينکه سازمان هاي اطاعاتي آمريکا 
پايبندي ايران به برجام را تاييد کرده اند اما ترامپ آنها را مورد انتقاد قرار 
داد و اين سازمان ها را منفعل ناميد تحليل شما از اين رفتار رييس جمهور 
آمريکا چيست؟ گفت: ترامپ در جست و جوي سياست هاي غلط خود 
در سياس��ت خارجه اس��ت. او درک واقعي از روابط بين الملل ندارد اين 
سياست توسط افرادي که در کابينه اش هستند پر رنگ مي شود. وي با 
تاکيد بر اينکه فکر مي کنم اين حق طبيعي ايران است که براي دفاع 
از خود فناوري موشکي داشته باشد و نبايد آنها را تهديد دانست گفت: 
ادعاهاي رژيم صهيونيس��تي عليه ايران بس��يار رياکارانه است چرا که 
خود به دليل عمليات هايي عليه فلسطينيان و تضييع حقوق آنها مورد 

انتقادهاي بين المللي واقع شده است.

خبر کوتاه

سياسي

گروه سیاسی: محمد جواد ظريف وزير امور خارجه کشورمان که براي 
شرکت در اجلاس امنیتي مونیخ به آلمان سفر کرده، ظهر روز يکشنبه 

در اين کنفرانس سخنراني کرد.
وي با يادآوري اينکه دوش��نبه گذش��ته ميليون ها ايراني با ش��رکت در 
راهپيمايي هاي گسترده، چهلمين سالگرد پيروزي انقاب اسامي را 
جش��ن گرفتند که چنان زلزله اي س��تون سلطه آمريکا در غرب آسيا را 
نابود کرد گفت: البته ايالات متحده هرگز با اين واقعيت که ايران از حق 
ابتدايي تعيين سرنوشت براي خود استفاده نمود، کنار نيامده است. به 
همين دليل براي مدت طولاني است که به طرز بيمار گونه اي بر روي 
ايران متمرکز شده و يک اشتغال ذهني وسواس گونه نسبت به ايران 

پيدا کرده است که تاکنون نيز ادامه يافته است.
وزير امورخارجه کشورمان افزود: مشوه کردن چهره کشور من سياست 
در دسترس��ي بوده که توس��ط ۷ رئيس جمهور قبلي آمريکا مورد بهره 
ب��رداري قرار گرفته ؛ سياس��تي ک��ه در دولت هاي اقماري آمريکا خود 
را در پشت آن مخفي نموده اند. آمريکا بسيار پيشتر از اين مي بايست 
اي��ن بيم��اري بدخي��م خود را مداوا مي کرد، چرا که امروز تبديل به يکي 
از بزرگتري��ن خط��رات حت��ي براي منافع خودش و البته صلح و امنيت 

بين المللي شده است.
وي گفت: طي دو سال گذشته ايالات متحده دشمني خود بر ضد ايران را 
به يک سطح افراطي جديد رسانده است که بهترين مثال آن نقض يک 
جانبه و غيرقانوني تعهداتش در ذيل برجامي که به سختي مذاکره شده 
و با اجماع به تأييد شوراي امنيت رسيد. ايالات متحده اکنون در تاش 
براي وادار کردن بقيه به نقض قطعنامه شوراي امنيت است که به صورت 

آشکارا خواستار عادي سازي روابط اقتصادي با ايران شده است.
ظريف گفت: در نشست اخير " افراد بي عاقه " و " آشکارا مجبور شده" 
در ورشو، معاون رئيس جمهور و وزير خارجه آمريکا هر دو اروپا را حتي 
براي تاش در جهت عمل به تعهداتش ذيل برجام و قعطنامه ۲۲۳1 
ش��وراي امنيت – بدون آنکه موفقيت عملي زيادي را بدس��ت آورده 
باشد – مورد سرزنش قرار دادند. ديروز در همين مونيخ، پنس معاون 
رئيس جمهور آمريکا اين مضحکه را مجدداً تکرار کرد و گردن کشانه 
عنوان نمود که اروپا مي بايست به آمريکا پيوسته و بدون در نظر گرفتن 
امنيت خود را تعهدات برجامي اش را نقض کند. اتهامات نفرت آميز وي 
به ايران، به ويژه اتهام جاهانه وي در نسبت دادن يهودي ستيزي به 
وارثان مردمي که در تورات به پاس نجات دادن يهوديان، مسيح خوانده 

شده، مضحک و در عين حال خطرناک است.

وي گفت: اين تمرکز بيمار گونه و وس��واس فکري بدخيم نس��بت به 
ايران هزينه هاي زيادي را بر بقيه و بويژه منطقه، که براي 40 سال از 
پيامدهاي ناشي از اصرار آمريکا بر انتخابات هاي غلط آن آسيب ديده، 

تحميل کرده است.
وزير امور خارجه کشورمان افزود: آمريکا مبتني بر اين تمرکز بيمارگونه 
و وسواس روان پريشانه خودش، براي مدت طولاني مشوق ماجراجويي 
مخرب و ياغي گري دولت هاي اقماري خودش بوده اس��ت: از تس��ليح 
صدام حسين بر جنگ بر ضد ايران تا حمايت از افراط گري؛ از کمک 
و معاونت در جرم ويران کردن سوريه و بمباران بي گناهان در يمن تا 
سرپوش گذاشتن بر حبس يک نخست وزير و مسلح کردن يک خبرنگار. 
همزمان، ايالات متحده به صورت سيس��تماتيک تجاوزهاي دائمي و 
شرم آور اسرائيل بر ضد فلسطيني ها را موجه جلوه داده و بر نقض جدي 

حاکميت لبنان و سوريه سرپوش گذاشته است.
وي گفت: ايالات متحده ادعا مي کند و برخي نيز طوطي وار و چشم بسته 
و طوطي وار اتهامات مطروحه را تکرار مي کنند، که ايران در منطقه دخالت 
مي کند. اما هيچکس تاکنون از آنکه کشور پرسيده است که منطقه چه 

کسي؟ و فقط يک نگاه کوتاه به نقشه بيندازيد. ارتش ايالات متحده ده 
هزار کيلومتر راه طي کرده تا پايگاه هاي خود را در مرزهاي ما برپا کند. 
در عين حال، منابع منطقه را از طريق معادلات تسليحاتي دوشيده است. 
بر اساس برآورد محافظه کارانه، هزينه هاي نظامي کشورهاي شوراي 
همکاري خليج فارس به تنهايي در سال جاري بالغ بر 100 ميليارد دلار 

خواهد شد که ۷ برابر ايران است.
وي با طرح اين سوال که چه کسي واقعاً ناامني را به منطقه صادر مي کند 
افزود: چه چيزي منطقه را بيشتر تهديد مي کند؟موشکي هاي بيشماري 
که براي وحشت يمن به کار رفته اند؟ يا موشکي هاي دفاعي ايران که تنها 

و صرفاً بر ضد داعش در دفاع مشروع از خود استفاده شده اند؟
ظريف گفت: آيا اين ايران است که تهديد به نابودي به ديگران مي کند و 
يا نتانياهو رئيس همه چوپان هاي دروغگو است که آشکارا تهديد به کشور 
من را نموده است، آن هم زماني که در کنار کارخانه ساخت بمب هاي 
هسته اي اش ايستاده است؟ اينجا هيچ تئاتري – از جمله آنچه نمايش 
پنس معاون رئيس جمهور آمريکا بازي کرده است – نمي تواند حقيقت 
را مشوه کند.وي افزود: در واقع هر روز ملت هاي بيشتري مواضع صريح  

خود در خصوص اين واقعيت را آشکار مي کنند که ايالات متحده اکنون 
به تنهايي بزرگترين منبع بي ثبات کننده در منطقه ما است. در حالي که 
ما در اينجا جمع شده ايم قانون گذاري عراقي خروج نيروهاي آمريکايي 
را مطرح کرده اند و پس از بيش از 1۷ سال شکست در افغانستان، ايالات 

متحده اکنون در حال مذاکره با طالبان است تا عقب نشيني کند.
وزير امور خارجه کشورمان گفت: اشتغال ذهني و تمرکز بيمارگونه و 
سرکشانه آمريکا بر عليه ايران، اين پيروزي هايي که به سختي به دست 

آمده است را به خطر انداخته اند.
وي گفت: در جبهه ديگر نيز اجراي کامل برجام از سوي ايران که به 
رغم خروج آمريکا ادامه يافته، نقش اصلي در کاهش تنش و افزايش 
ثبات منطقه اي و جهاني ايفا کرده است . اما ايران نمي تواند به تنهايي 
هزينه هاي دستاوردهاي جهاني را بپردازد؛ چه توافق هسته اي باشد و يا 
مبارزه با قاچاق مواد مخدر و يا قاچاق انسان . اروپا نيز لازم است سرمايه 
گذاري کند . بسياري در دنيا و به ويژه در اين قاره به گونه اي زيبا در مورد 
چند جانبه گرايي صحبت مي کند . اما اکنون لازم است در مسيري ديگر 
قدم بگذارند . براي مثال ، ايجادINSTEX بسيار کمتر از تعهدات سه 

کشور اروپايي که براي نجات برجام داده بودند ، انجام گرفته است .
ظريف افزود: در حالي که ما عاقه مندي خود را به تعامل نشان داده ايم 
اما براي امنيت، ثبات، رشد و پيشرفت خود وابسته به ديگران نيستيم. 
ما تنها به ملت خود متکي هس��تيم. از اين رو اس��ت که 40 س��ال فشار 
حداکثري ادعايي آمريکا شامل مشوه کردن چهره ايران، جنگ، تحريم ها 
و ترور - از جمله حمله وحشيانه تروريستي چهارشنبه در خاک کشور من 
که از خارج حمايت شد – هيچ گاه نتوانسته ملت ايران را به زانو درآورده و 

يا منطق تصميم گيري ملت ايران را تحت تأثير قرار دهند.
وي با تاکيد بر اينکه هدف سياست خارجي ايران با هدف ايجاد و تقويت 
" منطقه قوي " اس��ت که مانع اصلي ظهور تمايات س��لطه جويانه از 
جانب هر قدرتي، چه منطقه اي و يا جهاني، مي گردد، طراحي شده است 
گفت: يک منطقه قوي در تعريف ساده به معني اعتماد بيشتر، تجارت 
بيشتر و تعامل بيشتر مابين کشورهاي منطقه در مقايسه با قدرت هاي 

بيرون منطقه هست.
وزير امور خارجه گفت: به رغم س��خنراني جاهانه ش��نيده ش��ده طي 
روزهاي گذشته توسط مقامات آمريکا، من مايل هستم به شما يادآوري 
کنم که ما ايراني ها وارثان يک تمدن بزرگ هستيم. تماميت بشريت 
امروزه بر يک قايق سوار است و يا ما با هم به ساحل امن مي رسيم و 

يا با هم غرق مي شويم. 

ظريف در کنفرانس مونيخ به آمريکا و اروپا هشدار داد؛

يا همه غرق مي شويم يا به ساحل مي رسيم

برابر تحريم تسليم نمي شويم، مقاوم تر مي شويم لکنت زبان جامعه براي بيان ديدگاه هايش واکنش لاريجاني به پيش بيني گراني
ريي��س مجلس ش��وراي اس��امي در 
واکنش به اعتراضات برخي از نمايندگان 
درب��اره اظهارات رئي��س اتحاديه لوازم 
خانگي درخص��وص افزايش قيمت ها، 
گف��ت: اينک��ه 40 درص��د قيمت لوازم 

خانگي افزايش پيدا مي کند، خاف است. به گزارش ايرنا، علي 
لاريجاني افزود: چه دليلي دارد که اتحاديه لوازم خانگي چنين 
اظهاراتي را مطرح مي کند که باعث نابساماني مي شود؟ از آقاي 
پورابراهيمي رييس کميسيون اقتصادي ملجس خواستم که اين 
موضوع را پيگيري کند.بر اساس اين گزارش، محمد طحان پور 
رييس اتحاديه لوازم خانگي اعام کرد که بااستثناء سال آينده 
افزايش قيمت خواهيم داشت، به آنها مي گويم از امروز کالاهاي 

خود را بخريد نه آنکه به ارديبهشت موکول کنيد.

نايب رئيس شوراي عالي سياست گذاري 
اصاح طلبان معتقد اس��ت بعداز چهل 
س��ال حکومتداري باي��د به اين نتيجه 
رسيده باشيم رمز پيروزي اين است که 
بدون لکنت ديدگاه ها بيان شود و تفسير 

نامناسب باعث بسياري از مشکات مي شود و براي اينکه راه 
انقاب تدوام پيدا کند، وابسته به اعتماد عمومي است. عبدالواحد 
موسوي لاري در گفتگو با ايلنا افزود: قطعا نمي توانيم ادعا کنيم 
همه آن چيزي که مي خواس��تيم را محقق کرده ايم اما انقاب 
به آن سمت حرکت کرده است، البته مشکاتي هم داشته ايم 
بعد از گذش��ت 40 س��ال آن چيزي که مشکل زا است اين است 
که ساختارهايي که در قانون اساسي ديده شده به شکل کامل 

زمينه اجرايي پيدا نکرده است.

رئيس دفتر رئيس جمهور با بيان اينکه 
انقاب ايران روي پاي خود ايستاد و با 
تاش همگاني مشکات را يکي پس 
از ديگري پشت سر نهاده است، افزود: 
بايد تجربيات خود را به نسل جوان انتقال 

داده و اميدوارم در اين شرايط با تقويت همدلي مردم، مسئولان 
و همه احزاب و نهادهاي مختلف بتوانيم مشکات کشور را حل 
کنيم.به گزارش ايس��نا، محمود واعظي با تاکيد بر اينکه امروز 
هي��چ ک��س نمي تواند ادعا کند که بدون کمک مردم، مي توانيم 
مشکات کشور را حل کنيم، گفت: دشمن تصور مي کند که با 
اعمال سخت ترين تحريم ها و فشارها مي تواند ملت ايران را از 
پاي درآورده و تسليم کند، ملت نشان داده که در برابر خواست 

دشمن و شناخت اهداف آن، مقاوم تر شده و خواهد ايستاد.

 

اقدام تروريس��تي عليه سپاهيان ايران با اعتراض هاي 
گسترده و هشدارهاي جدي رو به رو شد و به دنبال آن 
مسوولان پاکستاني پاسخ دادند. پس از خاک سپاري 
ش��هدا و هش��دار فرمانده سپاه، سخنگوي وزارت امور 
خارجه اعام کرد: سفير پاکستان در تهران به وزارت 
امور خارجه احضار شد. بهرام قاسمي گفت: در پي حادثه 
تروريس��تي ۲4 بهم��ن ماه در ج��اده خاش _ زاهدان 
خانم رفعت مسعود سفير پاکستان توسط دستيار وزير 
و مديرکل آس��ياي غربي به وزارت امور خارجه احضار 
شد.قاس��مي افزود: در اي��ن ماق��ات ضمن اش��اره به 
افزايش اقدامات تروريس��تي از داخل خاک پاکستان، 
از جمله حادثه تروريستي اخير در جاده خاش _ زاهدان، 
اعتراض کش��ورمان اباغ و با صراحت تاکيد ش��د که 

جمهوري اس��امي ايران از دولت و ارتش پاکس��تان 
انتظ��ار دارد ب��ا قاطعي��ت و جديت لازم عليه پايگاه ها، 
تحرکات و اس��تقرار گروهک هاي تروريستي فعال در 
مناطق مرزي اين کش��ور با جمهوري اس��امي ايران 
برخورد کند و اجازه ندهد اين گروهک هاي تروريستي 
بيش از اين با اقدامات تروريس��تي و غيرانس��اني خود 
موجبات تش��ديد ناامني و بدبيني و بي اعتمادي بين 
دو کش��ور را فراهم نمايد. در ادامه از دولت پاکس��تان 
خواسته شد که اقدامات سريع و لازم جهت شناسايي 
و دس��تگيري عوامل جنايت تروريس��تي جاده خاش 
_ زاهدان را انجام دهد.س��فير پاکس��تان در اين ديدار 
اعام کرد که موضوع اعتراض کشورمان را به دولت 
متب��وع خ��ود منتقل خواهد ک��رد. پس از آن وزير امور 
خارج��ه پاکس��تان در تم��اس تلفني ب��ا ظريف ضمن 
ابراز هم دردي، تس��ليت و محکوم کردن ش��ديد حادثه 
تروريس��تي اخي��ر، تاکيد کرد پاکس��تان آماده مبارزه 
مش��ترک با گروه هاي تروريس��تي است. شاه محمود 
قريشي در اين تماس تلفني اظهار داشت: يک هيأت 
تخصصي يکش��نبه ب��راي گفتگو با مقامات ذيربط به 
ايران اعزام ش��د.او تاکيد کرد: پاکس��تان آماده هرگونه 
همکاري براي بررس��ي اين حادثه تأس��ف بار و مبارزه 

مشترک با گروه هاي تروريستي است.

با اعزام يک هيات تخصصي به ايران اعلام شد؛
آمادگي پاکستان براي مبارزه مشترک با تروريستها

عضو ش��وراي مرکزي کارگزاران گفت: دوقطبي سازي، 
تکنيک شناخته شده اي است که عموما از سوي مخالفان 
و منتقدان دولت براي مسائل کان کشور مانند برجام، 
FATF .روابط خارجي و مانند آن، به کار گرفته مي شود

مثال ملموس��ي از تجارب اين بخش از مخالفان دولت 
براي دوقطبي سازي جامعه است.

 FATF محسن هاشمي در گفت وگو با ايلنا، گفت: موضوع
توسط برخي منتقدان، در فضايي دوقطبي بررسي مي شود، 
اما اميدواريم که مجمع تش��خيص مصلحت در فضايي 
کارشناس��ي و بدون تاثيرپذيري از اين فضاي دوقطبي،  

مسئله FATF را بررسي کند.
وي ادامه داد: دوقطبي س��ازي، تکنيک ش��ناخته شده اي 
است که عموما از سوي مخالفان و منتقدان دولت براي 
مس��ائل کان کش��ور مانند برجام، روابط خارجي و امثال 
آن، به کار گرفته مي شود. FATF مثال ملموسي از تجارب 
اين بخش از مخالفان دولت براي دوقطبي سازي جامعه 
اس��ت، اگر تا ديروز جامعه به دو دس��ته موافق و مخالف 
برجام تقسيم مي شد، حالا بهانه ديگري براي چندپارگي 

پديدار شده است.
رئيس شوراي شهر تهران افزود: واقعيت اين است از دو 
سال پيش که نخستين تاش هاي دولت براي تصويب 
الزامات خروج ايران از فهرس��ت س��ياه FATF آغاز شد، 

جامعه هم به دو دس��ته موافقان و مخالفان تبديل ش��د. 
طي��ف مخالف همه توان لجس��تيکي خ��ود را به ميدان 
آورد ت��ا جل��وي تصويب اين لوايح در مجلس و در نهايت 
تصويب و تاييد آن را بگيرد. تجمع مقابل مجلس و خائن 
خواندن مجلسي که به اين لوايح راي داده از حربه هاي 
اي��ن گ��روه از مخالفان بود، آنها معتقدند که تصويب اين 
لواي��ح، همچ��ون برجام، به معناي وادادگي در برابر غرب 
و پذيرش اس��تانداردهاي آنان اس��ت و جز هزينه، فايده 
ديگري براي کشور ندارد. هاشمي گفت: متاسفانه موضوع 
FATF، تبديل به موضوعي براي دوقطبي سازي در کشور 
ش��ده اس��ت. طرفين بدون اينکه توجه ويژه اي به ابعاد 
اين بحث ها داشته باشند، متاسفانه فقط مخالف خواني و 

موافق خواني مي کنند.

محسن هاشمي بر تصميم کارشناسي بدون جناحي گري تاکيد کرد؛
پرهیز از بررسیFATF در فضای دو قطبی 

سخنگوی دستگاه قضا خبر داد؛

محاکمه فريدون؛ به زودی
سخنگوي قوه قضاييه با اشاره به کساني که مورد عفو 
قرار مي گيرند گفت: به کساني که در ليست عفوها قرار 
مي گيرند هشداري مي دهم، اشخاصي که آزاد شدند اما 
باز شياطين سراغشان آمدند بدانند اگر دوباره مرتکب 

خطا شوند مجازاتشان سنگين تر مي شود.
به گزارش ايلنا، حجت الاس��ام محس��ني اژه اي در 
نشست خبري خود در رابطه با نامه نمايندگان به رييس 
قوه قضاييه درخصوص پرونده حسين فريدون گفت: 
در اين مورد کيفرخواست صادر شده و احتمالا در آينده 
نزديک در اسفند ماه، اولين جلسه برگزار شود. علني و 
غيرعلني بودن دادگاه هم به نظر قاضي پرونده بستگي 
دارد. کيفرخواست اين پرونده در تاريخ ۲ بهمن و پيش 

از نامه نمايندگان صادر شده است.
اژه اي در رابطه با پرونده بانک سرمايه گفت: اين پرونده 
داراي شاکي هاي متعددي است و حکم در حال تدوين 
است. عده اي هستند که رسيدگي به پرونده آنها يا آغاز 

نشده و يا در مرحله دادسرا است.
وي در خصوص عدم تش��کيل دادگاه تظلم خواهي 
توليدکنندگان داخلي گفت: اکثر دادگاه هاي ما خاص 
هستند اما دليل نمي شود که پرونده هاي ديگر ارجاع 
نشود. ما شعبه هاي خاص براي قاچاق داريم و محيط 
زيست و پرونده هاي امنيتي و غيره... ليکن اين شعبه 
خ��اص در خص��وص مثا ماده ۲۲ همه پرونده ها به 
آن شعبه ارجاع مي شود اما ساير پرونده ها هم ارجاع 
مي شود. هر گزارشي که از دستگاه هاي نظارتي آمده 
باشد رسيدگي مي شود. قوه قضاييه همواره در حمايت 

از توليدکنندگان اهتمام ويژه دارد.
محسني اژه اي در خصوص اينکه چرا در بين متهمان 
دادگاه هاي اقتصادي هيچ يک از مس��ئولان حضور 
ندارند و تنها چند تاجر مجازات مي ش��وند، گفت: در 
پرونده بانک سرمايه اينها مسئول هستند و سمت هاي 
بالايي داشتند. در اين پرونده بانک سرمايه و وزارت 
صمت همه مسئول هستند. در رابطه با ارز اين مساله 
دو بخ��ش دارد ک��ه ي��ک زماني ارز را از مراجع قانوني 
مي گيرد اما درست استفاده نمي کند و کالا وارد نمي کند 
يا کالايي که بايد را وارد نکردند و يا گران فروشي کردند 
طرف دهنده مقصر نيست. اگر جايي باشد که تباني شده 
و تخصيص درست صورت نگرفته باشد و اين مساله 
ثابت شود قطعا برخورد مي شود. سخنگوي قوه قضاييه 
در مورد اينکه براي متهمان بانک سرمايه تامين وثيقه 
ده ميلياردي گذاشته شده است آيا مدعي العموم قصد 
ندارد که ببينند منشا اين تامين وثيقه کجاست، گفت: 
اگر احساس شود اين وثيقه از منشأ خاف تامين شده 
مدعي العموم وارد مي شود، هنگامي است که يک ملک 
داراي قيمت به اندازه وثيقه است و گذاشته مي شود، 
مدعي العموم وارد نمي شود. سخنگوي قوه قضاييه در 
خصوص اتهاماتي که حسن عباسي به رئيس جمهور 
و رئيس مجلس وارد کرده است گفت: دادستان کل 
کشور و وزارت اطاعات مطلبي را در اين خصوص 
به دادستان تهران فرستاده اند که پيگيري خواهد شد. 
وي در خصوص آخرين وضعيت پرونده شکايت سيد 
محمد خاتمي که از سال ٨٨ مفتوح است، گفت: اين 

پرونده به شعبه بازگشته و خيلي هم در دست دادستان 
نبوده است.وي افزود: اين پرونده يا در دست دادستان 
نب��وده و ي��ا مدتش ک��م بوده اما در جابجايي ها اينکه 
عمدا يا س��هوا بوده قدري زمان برده اس��ت که گفتيم 
پيگيري کنند.سخنگوي قوه قضاييه يادآور شد: گاهي 
در جابجايي پرونده مغفول مي ماند و به نظرم بيشتر از 
حد متعارف اين پرونده دنبال شده و آقاي شريعتمداري 

هم گفته که دفاعياتش آماده است.
وي در پاس��خ به اين که چه دس��تگاههايي به سامانه 
دولت براي شفاف سازي حقوق ها پيوسته است گفت: 
دولت مي گفت بس��ياري از دستگاه ها نپيوسته اند. به 
طور مثال مجلس به آن نپيوسته است. بخشي از قوه 
قضاييه هم هنوز نپيوس��ته اند که دليل دارد، نخست 
اين که هنوز ساز و کارش فراهم نشده و بحث بعدي 
اين است که با ديد مقام ها، روسا و مديران اين روسا 
و مديران شامل چه کساني هستند و تا چه سطحي 
از مديريت حس��اب مي ش��وند؟ اژه اي در مورد بحث 
خصوصي سازي که مورد انتقاد نماينده هاي مجلس 
ق��رار گرفت��ه ، گفت: پرونده ها متعدد اس��ت و مربوط 
به دولت هاي مختلف مي ش��ود و اگر گزارش��ي باشد، 
بررسي شده است. گاهي احراز نشده و گاهي بالعکس 
تخلف و جرم محرز ش��ده و برخي قراردادها اصاح 
يا ابطال ش��ده است. در پرونده اي اصاحات صورت 

گرفته است و قيمت بالا رفته است.
سخنگوي قوه قضاييه ادامه داد: بايد آنجايي که لازم 
است در همکاري با قوه مجريه و مقننه در اين خصوص 

همکاري و جرم انگاري شود. براي مثال در خصوص 
برخي سياست هاي يک سال اخير انتقاداتي وجود دارد 
که برخي تبديل به قانون شده و در خصوص آنهايي 
هم که تبديل به قانون نشده دست قوه قضاييه بسته 
اس��ت. مس��اله بعد موضوع رانت است که مشکات 
جدي مي آفريند و در حال بررس��ي اس��ت. در برخي 
م��وارد ه��م نياز به اصاح يا ايجاد قانون داريم. لازمه 
اين همکاري دولت و مجلس است که فکر مي کنم 

مجلس هم آمادگي دارد.
اژه اي در پاس��خ ب��ه اين ک��ه خانواده وحيد مظلومين 
نامه اي را به قوه قضائيه نوش��تند و از روند رس��يدگي 
پرون��ده گل��ه کردند و اينکه اين پرون��ده در 1۳۵ روز 
رس��يدگي ش��ده گفت: به طور طبيعي هرکس��ي که 
تظلم خواهي کند و ش��کايت کند رسيدگي مي شود، 
اينکه مي گويند 1۳۵ روز اين پرونده رسيدگي اش طول 
کشيد که مثبت است. مردم و جامعه خواهان رسيدگي 
بودند. اين افراد دسترسي به وکيل داشتند و دادگاه هم 

علني بوده است.
وي در پاسخ به اين که اجناس مورد نياز مردم را عده اي 
از گمرک به دليل اينکه قيمت آنان ساعتي بالا مي رود 
ترخيص نمي کنند، آيا قوه قضائيه ورود مي کند؟ گفت: 
قوه قضائيه مدتي است با توجه به شرايط، سودجويي 
افراد و فش��ار دش��من به اين مسائل ورود کرده است. 
گاهي کالايي وارد شده اما توزيع نمي شود حتما قوه 
قضاييه وارد مي شود. همين هفته گذشته خبر رسيد 
ک��ه در بندرعباس کالاي م��ورد نياز مردم از گمرک 

ترخيص نشده است. گزارش داده شد دادستان وارد شد 
و علت يابي کرد. مقصران را هم شناسايي کردند.

س��خنگوي قوه قضاييه ادامه داد: نهايت بي انصافي 
است در اين شرايط نيازمندي مردم را با تعلل ترخيص 
کنند. دولت بايد وارد شود. اگر گزارش نرسيده بود قوه 
قضاييه خبر نداشت. خود مردم کمک کنند تا کساني که 

آب به آسياب دشمن مي ريزند شناسايي شوند.
وي در خص��وص اينک��ه يک��ي از معاونت هاي قوه از 
مردم خواس��ته اگر ابربدهکاران بانکي را مي شناسند 
معرفي کنند آيا مردم کسي را معرفي کرده اند، گفت: 
قوه قضاييه از س��ال ها قبل به بحث معوقات بانکي 
ورود ک��رده ک��ه برخي تس��ويه کردند، برخي با بانک 
توافق کردند و برخي هم به دادگاه ارجاع ش��دند. در 
زمان دادستاني خودم دنبال کردم دادستان فعلي هم 

رسيدگي مي کنند.
وي افزود: از دولت خواسته ايم رسيدگي کند که معوقات 
بانکي ايجاد نشود و تقاضاي ما اين است که مسئولان 
ذيربط کاري کنند که معوقات زياد نداش��ته باش��ند يا 
امکان وصول داشته باشد. مردم هم موردي گزارش 
داده اند که برخي درست بود و بعضي هم درست نبود 
براي مثال در س��ه مورد که به من گزارش داده ش��د، 

يکي معوقه کان بود.


